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Azərbaycanın UNESCO İcraiyyə  
Şurasının sessiyasında təqdim etdiyi 
qərar layihəsi yekdilliklə qəbul olunub

UNESCO-nun İcraiyyə Şurasının 215-ci 
sessiyasında Azərbaycan yeni uğura imza atıb. 
Ölkəmizin təklifləri yekdilliklə qəbul olunub. 

AZƏRTAC xəbər verir ki, Azərbaycanın UNESCO-nun 
215-ci sessiyasının gündəliyinə təklif etdiyi "Fit For Life” 
təşəbbüsünün həyata keçirilməsi və Fiziki Təhsil və İd-
man üzrə Nazirlərin və Yüksək Səviyyəli Şəxslərin 7-ci 
Beynəlxalq Konfransı (MINEPS VII)" başlıqlı qərar layihəsi 
yekdilliklə qəbul edilib. 

Azərbaycanın UNESCO yanında daimi nümayəndəsi 
Elman Abdullayev 61 ölkənin sponsorluğu ilə Azərbaycan 
tərəfindən təqdim olunan qərar layihəsi haqqında danışaraq, 
2023-cü ilin martında Bakının Fiziki Təhsil və İdman üzrə 
Nazirlərin və Yüksək Səviyyəli Şəxslərin 7-ci Beynəlxalq 
Konfransına ev sahibliyi edəcəyini xatırladıb. Bildirib ki, 
Azərbaycan UNESCO-nun "Fit For Life" təşəbbüsünü 
dəstəkləyən ilk ölkələrdəndir. 

Qərar layihəsinin əsas məqsədi dünyada gənclərin rifa-
hını artırmaq üçün inklüziv və inteqrasiya edilmiş yol xəritəsi 
hazırlamaq, idmanda səfərbərliyi gücləndirməkdir.

Ermənistan öhdəlikdən qaça bilməyəcək
(əvvəli 1-ci səhifədə)

Qarabağ münaqişəsinin həlli 
Cənubi Qafqaz üçün yeni səhifə 
açdı. Noyabrın 10-da Azərbaycan, 
Rusiya və Ermənistan liderlərinin 
imzaladığı üçtərəfli Bəyannamə 
sadəcə, atəşkəs razılaşması deyil-
di. Mütəxəssislərin sözlərinə görə, 
sözügedən bəyannamə regionun 
müharibədən sonrakı inkişafının 
konturlarını müəyyənləşdirdi. Belə 
ki, sazişin 9-cu maddəsində 1990-cı 
illərin əvvəllərində Birinci Qarabağ 
müharibəsindən sonra bağlanan 
regional nəqliyyat-kommunikasiya 
əlaqələrinin açılmasından söz açı-
lır. Bu maddəyə əsasən, bütün 
kommunikasiyalar bərpa edilməli, 
Azərbaycan Ermənistanın Sünik 
(Zəngəzur) rayonu ərazisindən 
öz əsas ərazisi ilə Naxçıvan ank-
lavı arasında maneəsiz hərəkət 
üçün nəqliyyat marşrutu ilə təmin 
edilməlidir. Qeyd etmək lazımdır ki, 
Zəngəzur dəhlizinə təkcə dəmir yolu 
əlaqəsi deyil, həm də Azərbaycanın 
iki hissəsi arasında avtomobil yolu 
da daxildir. 

Azərbaycan üçün Zəngəzur 
dəhlizi Naxçıvan anklavını Türkiyə 
ilə birləşdirən ən qısa yoldur. Sovet 
dövründə Azərbaycan həm dəmir 
yolu, həm də avtomobil nəqliyyatını 
özündə birləşdirən bu marşrut-
dan sərbəst istifadə edirdi. 1990-cı 
illərdə birinci Qarabağ müharibəsinin 
başlanması buna son qoydu və 
Azərbaycan anklavını təcrid etdi. 
O vaxtdan Bakıdan Naxçıvana yal-
nız hava yolu ilə və ya cənubdan 
Ermənistandan yan keçməklə, İran 
ərazisindən keçmək mümkün idi. 
Heç kəsə sirr deyil ki, sonuncu yol 
diqqətəlayiq iqtisadi nəticələrlə ya-
naşı, Azərbaycan üçün özündə bir 
çox təhlükəsizlik təhdidləri və geo-
siyasi problemlər daşıyır. Ona görə 
də Zəngəzur dəhlizinin bərpası 
Azərbaycan üçün böyük əhəmiyyət 

kəsb edir. Buna görə də, rəsmi 
Bakı Zəngəzur dəhlizinin açılma-
sını Cənubi Qafqazda sülhün əsas 
elementlərindən biri hesab etməklə 
yanaşı, regional iqtisadi inkişafa 
müsbət təsir göstərəcəyini vurğula-
yır.

Lakin Ermənistan üzərinə düşən 
öhdəliyi yerinə yetirməyə tələsmir. 
Baş nazir Nikol Paşinyanın dəhlizlə 
bağlı “Twitter” hesabından paylaş-
dığı bəyanatı da bunu təsdiqləyir. 
N.Paşinyan bildirib ki, “Ermənistan 
hökumətinin  Azərbaycanla Naxçıvan 
arasında əlaqəni təmin etmək üçün 
Ermənistan–Azərbaycan sərhədində 
üç keçid məntəqəsinin yaradılma-
sı barədə qərarı artıq bir neçə aydır 
dərc olunur. Erməni hökumət baş-
çısı Ermənistanın Azərbaycandan 
müsbət cavab gözlədiyini də vurğu-
layıb. N.Paşinyan belə bir tvit atmaq-
la bu cür təəssürat yaratmağa çalışır 
ki, sanki dəhlizin indiyədək açılma-
masında Azərbaycan günahkardır. 
Azərbaycan Xarici İşlər Nazirliyi baş 
nazir Nikol Paşinyanın Naxçıvanla 
nəqliyyat əlaqələrinin üç variantı ilə 
bağlı təklifinə münasibət bildirərək 
vurğuladı ki, Ermənistan Zəngəzur 

dəhlizinin açılmasından yayınmağı 
dayandırmalıdır. Ermənistan avtomo-
bil və dəmir yollarını Zəngəzur dəhlizi 
ilə birləşdirməyə dair 2020-ci ilin 10 
noyabr üçtərəfli Bəyannaməsindən 
irəli gələn öhdəliklərdən yayınmaq 
üçün uydurma bəhanələrdən əl 
çəkməlidir. XİN bəyanatında bildirib 
ki, 20 aylıq müzakirələrə məhəl qoy-
madan üç qeyri-real variantın irəli 
sürülməsi heç də yaxşı siyasət deyil.

Zəngəzur dəhlizinin strateji 
əhəmiyyəti artıq qlobal səviyyəyə 
yüksəlib. Belə ki, bir çox ölkədə bu 
dəhliz vasitəsilə marşrutların tam 
istifadəsinin trans–Avrasiya daşı-
malarını xeyli asanlaşdıracağını 
və Orta Dəhlizin inkişafını təmin 
edəcəyini gözəl anlayırlar. Bu, Qara 
dənizdən Qafqaz və Mərkəzi Asi-
ya vasitəsilə Hindistan, Çin, Şərqi 
və Cənubi Asiyanın digər ölkələrinə 
qədər bütün regiona müsbət iqti-
sadi təsir göstərəcək. Zəngəzur 
dəhlizinin açılması yeni yolların və 
digər əlaqələrin yaradılmasına imkan 
verəcək. Mütəxəssislərin sözlərinə 
görə, bu, məsələn, Almaniya və Çin 
arasında ticarəti asanlaşdırmaq və 
genişləndirməklə yanaşı, Qafqaz-

da yeni iş yerləri və bizneslər üçün 
imkanlar yaradacaq. Eyni zaman-
da, mütəxəssislər Zəngəzur dəhlizi 
vasitəsilə elektrik enerjisinin ixracına 
da imkan verəcəyini düşünürlər. Belə 
fikir irəli sürülür ki, region ölkələri ara-
sında daha etibarlı elektrik şəbəkəsi 
enerji təhlükəsizliyini də yaxşılaş-
dıracaq və bölgənin artan enerji 
tələbatını ödəməklə yanaşı, “parnik” 
qazları tullantılarının azaldılmasına 
da faydalı təsir göstərə bilər. 

Bundan başqa, mütəxəssislərin 
fikrincə, Avrasiyada və bütün dün-
yada ticarətin pozulması Şərqi 
və Cənubi Asiyanı qitənin Avropa 
hissəsi ilə birləşdirən Orta Dəhlizin 
əhəmiyyətini xeyli artırıb. Bu baxım-
dan Azərbaycan həm Rusiya, həm 
də İranla həmsərhəd olan yeganə 
ölkə kimi, Avrasiyadan keçən bu 
Orta Dəhlizin həyat qabiliyyəti üçün 
çox vacibdir. Bu məsələdə Rusiya, 
Türkiyə və Azərbaycanın maraqları 
kəsişir. Ukrayna münaqişəsindən 
sonra nəqliyyat daşınmalarında sı-
xıntılar yaşayan Rusiya bu dəhliz 
vasitəsilə Ermənistan, İran və Türkiyə 
ilə əlaqələrini daha da gücləndirə, 
Ermənistan isə Azərbaycan 
vasitəsilə Rusiya ilə ticarət apa-
ra bilər. Başqa sözlə, Ermənistan, 
Türkiyə və Azərbaycanla normal-
laşma təcrid vəziyyətini qıra və 
çiçəklənməyə töhfə verə bilər. 
Şübhəsiz, bu iqtisadi layihənin 
həyata keçirilməsi Ermənistan–
Azərbaycan münaqişəsinin 
keşməkeşli illərindən sonra Cənubi 
Qafqaza sülh və sabitlik gətirəcək. 
Buna görə də, Ermənistanın belə bir 
vəziyyətdə seçəcəyi alternativi də 
yoxdur. 10 noyabr Bəyannaməsinin 
müddəalarının pozulması 
Ermənistanın düşdüyü çıxılmaz 
vəziyyəti daha da çətinləşdirəcək.

Səbuhi MƏMMƏDOV,  
“Xalq qəzeti”

Ermənistanın baş naziri Nikol Paşinya-
nın “Twitter” hesabından Zəngəzur dəhlizi 
ilə bağlı paylaşdığı fikirlər tam absurd-
dur və heç bir reallığı əks etdirmir. Yəni 
Paşinyan bu uydurmaları rəsmi şəkildə 
bəyan edəndə heç olmasa, üçtərəfli 
Bəyannaməni oxumalı idi. 10 noyabr ta-
rixli üçtərəfli Bəyanatın 9-cu maddəsində 
aydın şəkildə təsbit olunub ki, Ermənistan 
Respublikası vətəndaşların, nəqliyyat 
vasitələrinin və yüklərin hər iki istiqamətdə 
maneəsiz hərəkətinin təşkili məqsədilə 
Azərbaycan Respublikasının qərb rayon-
ları və Naxçıvan Muxtar Respublikası ara-
sında nəqliyyat əlaqəsinin təhlükəsizliyinə 
zəmanət verir. “Burada “maneəsiz 
hərəkət” həmin nəqliyyat yolunun ekste-
ritoriallığını nəzərdə tutur. Bu isə o anla-
ma gəlir ki, Zəngəzur yolunun üzərində 
Ermənistanın hər hansı nəzarətindən 
söhbət gedə bilməz. Başqa sözlə, nəzərdə 
tutulan hüquqi rejim Azərbaycanın qərb 
rayonları ilə Naxçıvan Muxtar Respublika-
sını birləşdirən yolun məhz dəhliz statusu-
na sahib olduğunu göstərir.

Bəyanata görə, Ermənistan Zəngəzur 
dəhlizinin təhlükəsizliyini təmin etməlidir. 
Nəzərdə tutulan bütün yollar hər iki 
istiqamətdə açılmalıdır. Bir sözlə, bu, 
konkret maddədir və həmin bəyanata Pa-
şinyanın özü imza atıb. Ermənistan baş 
naziri özünü təhrif etməməli, heç kəsi al-
datmamalıdır.

Fikrət Sadıxov,  
politoloq

Ekspert rəyi

“Ermənistan baş naziri Nikol Paşin-
yanın son tvitindən xəbərim var. Bilirsi-
niz, Azərbaycan dövlət başçısı cənab 
İlham Əliyev Astanadakı son çıxışında 
Ermənistanın 2020-ci il 10 noyabr tarixli 
üçtərəfli Bəyanatın 4-cü və 9-cu bəndlərini 
icra etmədiyini bildirdi. 9-cu bənd bizim xi-
tab etdiyimiz Zəngəzur layihəsidir. Burada 
söhbət nədən gedir? 

Bilirsiniz ki, Zəngəzur dəhlizinin 
mənşəyi 2020-ci il noyabrın 10-da im-
zalanmış üçtərəfli Bəyanatdan gəlir. 
Həmin bəyanatda göstərilib ki, regional 
kommunikasiya xətləri açılmalıdır. Eyni 
zamanda, o, üzərinə belə bir öhdəlik gö-
türür ki, Ermənistan Azərbaycan ilə Nax-
çıvan arasında maneəsiz əlaqəni təmin 
etməlidir. Bu, mahiyyət etibarı ilə nəqliyyat 
dəhlizidir və bu, Laçın dəhlizi ilə eyni sta-
tus təşkil etməlidir. Ermənistan tərəfi de-
yir ki, sözügedən bəyanatda dəhliz sözü 
işlədilmir, yalnız Laçın dəhlizindən söhbət 
gedir. Əslində Laçın və Zəngəzur dəhlizləri 
mahiyyət etibarı ilə eyni rejimə malik olma-
lıdır. Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyev 
bu mövqeyi 2021-ci il dekabr ayında Brüs-
sel görüşündə aydın şəkildə ifadə etmişdi. 
Bundan sonra da izlənilən ritorika həmin 
məntiqə söykənir. 

Bilirsiniz ki, burada həm avtomobil, həm 
də dəmir yolu olmalıdır. Eyni zamanda, o ən 
qısa yol olmalıdır, yəni Mehridən keçməlidir. 
Rəsmi İrəvanın davranışlarından belə anla-
maq olur ki, Ermənistan dəmir yolu ilə ra-
zıdır, ancaq avtomobil yolunun açılmasını 
fərqli məcralarda müəyyənləşdirmək istəyir. 
Paşinyan həmin üç sərhəd məntəqəsilə 
bağlı bəyanatı, hesab etmirəm ki, bizim bəhs 
etdiyimiz avtomobil yolu ilə bağlıdır. Mənə 
elə gəlir ki, söhbət Azərbaycan ilə Naxçı-
vanı birləşdirəcək daha uzadılmış yoldan 
gedir. Avtomobil yoluna onlar etiraz edirlər. 
Ermənistan hökuməti mahiyyət etibarilə 
Zəngəzur dəhlizinin əleyhinədir. İndiki 
mərhələdə ermənilər dəmir yolu layihəsinin 
reallaşdırılmasına razılaşa bilərlər. Amma, 
təəssüflər olsun ki, avtomobil yolu layihəsi 
ilə bağlı Ermənistanda hələlik dəqiq və aydın 
mövqe yoxdur. Ermənistan iddia edir ki, bu-
rada dəhliz məntiqi var və buna görə də ona 
qarşı çıxırlar. Onlar deyirlər ki, Ermənistanın 
suverenliyinə xətər gəlməməlidir. Burada 
söhbət, yuxarıda qeyd etdiyim kimi, 10 no-
yabr Bəyanatının maddəsindən gedir. Həmin 
xətt maneəsiz olmalıdır. Sərhəd-keçid rejimi 
çox sadələşdirilmiş olmalıdır və bu da dəhliz 
məntiqinə uyğun gəlir. Ermənistan isə iddia 

edir ki, burada bir eksteritoriallıq var. Bu nə 
deməkdir? Yəni Ermənistan ərazisində su-
verenlik məhdudlaşdırılır. Eksteritoriallığın 
mənası bundan ibarətdir. 

Ermənilər iddia edirlər ki, Zəngəzur 
dəhlizinə icazə verilməsi, Azərbaycanın 
Ermənistanın cənubundakı ərazilərini il-
haq etməsinə yol açacaq. Mən bu iddi-
aları tamamamilə absurd hesab edirəm. 
Ona görə ki, dəhliz layihəsi reallaşan-
dan sonra Ermənistanın suverenliyinə 
heç bir təsiri olmayacaq. Necə ki, Laçın 
dəhlizi Azərbaycanın ərazisidir və bura-
da suverenlik məhdudlaşmır, eləcə də 
Zəngəzur dəhlizi Ermənistanın suverenliyini 
məhdudlaşdırmayacaq. Mən düşünmürəm 
ki, Paşinyan bu məsələdə çox ciddidir. Pa-
şinyan Zəngəzur layihəsi məsələsini uzadır 
və bu, onunla bağlıdır ki, bu layihə gələcək 
sülh müqaviləsində də öz yerini almalıdır. 
Lakin ermənilərin bu mövqeyi müəyyən 
müddət ərzində davam edəcək. Sonradan 
onlar Zəngəzur layihəsinin reallaşmasına 
mane ola bilməyəcəklər. 

Ermənistan öz sənədlərində Zənəgəzur 
layihəsinə dəhliz deməyə bilər, bu, onun 
daxili məsələsidir. Bununla belə, bu layihə 
nəqliyyat dəhlizi olacaq. Azərbaycanın ixti-
yarında kifayət qədər təzyiq rıçaqları var. 

Onu da qeyd edim ki, Ermənistan 
öhdəliklərindən qaçır. Qarabağdan si-
lahlı birləşmələrini hələ də çıxarmayıb 
və bununla da rəsmi İrəvan üçtərəfli 
Bəyannamənin müddəalarını pozur. 4 və 
9-cu maddələr icra olunmayıb. Ermənistan 
iddia edir ki, Qarabağdakı erməni silahlı 
birləşmələrinin ona aidiyyəti yoxdur. Ancaq 
bu, yanlışdır, çünki Avropa İnsan Hüquqla-
rının qərarlarından çıxış etsək, görə bilərik 
ki, Qarabağdakı həmin silahlı birləşmələr 
Ermənistanın ordusunun qeyri-qanuni da-
vamıdır. Bununla 9-cu maddənin tələbləri 
pozulur. Prezident İlham Əliyev Astana-
dakı çıxışında çox aydın mesaj verdi. Bu 
mesaj təbiətinə və məzmununa görə, 
2020-ci il İkinci Qarabağ müharibəsindən 
əvvəl verilən mesajlara uyğun idi. Dövlət 
başçısı bildirdi ki, Azərbaycan səbir edir, 
lakin səbrin limiti var. Biz hamımız bilirik ki, 
Prezident İkinci Qarabağ müharibəsindən 
əvvəl bunu deyəndə nəyi nəzərdə tutur-
du. İndi də mən eyni məntiqin davamını 
görürəm. Ermənistana münasibətdə kons-
truktiv, diplomatik təzyiq olunmalıdır və 
Azərbaycan da bunu edir. İnanıram bu, son 
nəticədə sülh müqaviləsinə aparacaq və 
Zəngəzur dəhlizi sülh müqaviləsində təsbit 
edilməlidir. Sözsüz ki, sülh müqaviləsindən 
sonra bir sıra məsələlər daha detallı şəkildə 
müzakirə olunacaq. Sərhədin delimitasiya-
sı və demarkasiyası məsələlərində prinsi-
pial razılıq əldə olunmalıdır. Amma ola bil-
sin, demarkasiyanın bəzi məqamları var ki, 
sülh müqaviləsindən sonra öz həllini tapa 
bilər. 

Bir sözlə, Paşinyanın tvitini belə 
qiymətləndirmək olar ki, rəsmi İrəvan av-
tomobil və dəmir yolu layihələrinin icrası-
nın paralel aparılmasını istəmir. Buna görə 
də, mən hesab edirəm ki, biz Paşinyanın 
həmin tvitinə çox şübhə ilə yanaşmalıyıq. 
Lakin unutmamalıyıq ki, hadisələrin ümumi 
məntiqi bizi istədiyimiz nöqtəyə aparır.

Orxan Amaşov,  
siyasi ekspert

“Müharibə cinayətləri: mülki şəxslərə hücum” mövzusunda Gəncədə beynəlxalq konfrans 
Azərbaycan Respublikasının Qeyri-Hökumət 

Təşkilatlarına Dövlət Dəstəyi Agentliyi (QHTDDA) 
tərəfindən Ermənistan silahlı qüvvələrinin Vətən 

Müharibəsi zamanı Gəncə şəhərində törətdiyi terror 
hadisələrinin ikinci ildönümü ilə bağlı “Müharibə cinayətləri: 
Mülki şəxslərə hücum” adlı beynəlxalq konfrans keçirilib. 
Konfrans Gəncənin Heydər Əliyev Mərkəzində gerçəkləşib. 

Qonaqlar əvvəlcə Ermənistan silah-
lı qüvvələri tərəfindən Gəncənin raket 
atəşinə məruz qoyduğu ərazini ziyarət 
ediblər. Burada onlara hadisə barədə 
məlumat verilib. Bildirilib ki, Vətən 
müharibəsi dövründə Ermənistan silah-
lı qüvvələri tərəfindən Gəncə şəhərinə 
ümumilikdə 5 dəfə (4, 5, 8, 11 və 17 
oktyabrda) raket və ağır artilleriya ilə 
hücum edilib. Nəticədə 26 mülki şəxs 

həlak olub, 142 nəfər yaralanıb.
Sonra qonaqlar və digər 

tədbir iştirakçıları Heydər Əliyev 
Mərkəzində Gəncə terroru ilə 
bağlı yeniyetmə rəssamların 
sərgisi ilə tanış olublar.

Konfransda Gəncə Şəhər 
İcra Hakimiyyəti başçısının müa-
vini Adil Tağıyev, QHT-yə Dövlət 
Dəstəyi Agentliyinin icraçı direk-

toru Aygün Əliyeva, Milli Məclisin 
deputatları – Musa Quliyev, Müş-
viq Cəfərov, Naqif Həmzəyev, 
YAP Gəncə şəhər təşkilatının 
sədri Ramil Orucov, QHTDDA 
Müşahidə Şurasının üzvü Zaur 
İbrahimov, Çexiya Gənclər Asso-
siasiyasının rəhbəri Radek Smol-
ka, Finlandiyanın Fimigrant Ri 
təşkilatının rəhbəri İlkka Yuvan-
kovski, Polşa Demokratlar Asso-
siasiyasının rəhbəri Adrian Pio-
çeta, qeyri-hökumət təşkilatları 
və media nümayəndələri iştirak 
ediblər. 

Konfrans şəhidlərin xatirə-
sinin bir dəqiqəlik sükutla yad 
edilməsi və Dövlət Himninin 
səsləndirilməsi ilə başlayıb.

Çıxış edənlər 44 günlük Vətən 
müharibəsində Ermənistan silah-
lı qüvvələrinin cəbhə xəttindən 
kənarda yerləşən, Azərbaycan Res-
publikasının ikinci böyük şəhəri 
olan Gəncənin mərkəzi hissəsində 
yerləşən çoxmənzilli yaşayış binala-
rını raket atəşinə tutması onların çir-
kin niyyətlərini bir daha açıb göstərib. 
Beləliklə, dünyanın gözü qarşısında 
ermənilər bəşəriyyət tarixində ən ağır 
cinayətləri törədiblər. 

Çıxışlardan sonra mövzu ətrafında 
müzakirələr aparılıb.

Konfransın yekunu olaraq, iştirakçı-
lar adından bəyanat səsləndirilib.

Hamlet QASIMOV,  
“Xalq qəzeti”nin bölgə müxbiri 

Qədim şəhər yeni  
evlərlə gəncləşəcək

Azərbycanın mədəniyyət mərkəzi Şu-
şada işğaldan sonrakı dövrdə aparılan 
geniş bərpa, abadlıq və quruculuq işləri 
inşa olunacaq yaşayış kompleksi ilə yeni 
mərhələyə daxil olur.

Bugünlərdə daha 15 binanın tikintisinə, 
abadlaşdırılmasına və əlavə texniki qurğu-
ların inşasına dair Şuşa Şəhəri Dövlət Qo-
ruğu İdarəsinin elan etdiyi açıq tenderin qa-
libi müəyyən olunub. 9 şirkətin təqdim etdiyi 
təkliflər tender komissiyası üzvləri tərəfindən 
qiymətləndirilib və komissiyanın qərarı ilə 
"ARCHİCO" MMC tenderin qalibi seçilib. 
Tender şərtlərinə görə, şirkət tərəfindən av-
todayanacaqla birgə, 3–5 mərtəbə olmaqla 
15 yaşayış binası tikiləcək. Şirkət tikinti başa 
çatdıqdan sonra binaların 24 ay ərzində istis-
marına da zəmanət verəcək.

Xatırladaq ki, Şuşa şəhərinin Baş planına 
uyğun olaraq, ümumilikdə, 23 binadan ibarət 
yaşayış massivinin inşası həyata keçirilir. Bi-
nalar müasir üslubda və yerli hava şəraitinin 
tələblərinə uyğun tikilməkdədir.

Üzeyir Hacıbəyli  
muzeyi bərpa edilir

Heydər Əliyev Fondu Üzeyir 
Hacıbəylinin Şuşa şəhərindəki ev-
muzeyini 2022-ci ilin sentyabrından bərpa 
etməyə başlayıb.

Fonddan aldığımız məlumatda bildirilir 
ki, erməni vandallarının viran qoyduğu bu 
tarixi tikilinin bərpa işlərində əsas məqsəd 
ev-müzeyinin tarixi görünüşünü qoruyub sax-
lamaqdır. Dünya şöhrətli bəstəkar, peşəkar 
musiqi sənətimizin və milli operamızın ba-
nisi Üzeyir Hacıbəylinin ev-muzeyi Şuşa 
şəhərində Ermənistanın işğalınadək fəaliyyət 
göstərib. Erməni işğalçı qüvvələrinin vəhşiliyi 
nəticəsində muzeydə dahi bəstəkarın həyat 

və yaradıcılığı ilə bağlı 1700 eksponatdan 
yalnız 100-ə yaxını salamat qalıb, qalanı 
məhv edilib.

Heydər Əliyev Fondunda artıq ev-
muzeydə aparılacaq işlər üzrə layihə hazır-
lanıb. Xalqımız üçün əziz və qiymətli olan bu 
ünvanda həyata keçiriləcək işlərdən sonra 
muzeyin 1992-ci ildə Bakıya gətirilmiş ekspo-
natların öz yerində yerləşdirilməsi nəzərdə tu-
tulur. Bunlar Üzeyir Hacıbəylinin fotoşəkilləri, 
məktubları, əsərlərinin partituraları və şəxsi 
əşyalarıdır.

T.RÜSTƏMOV, “Xalq qəzeti”

Şuşa xəbərləri
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